
   

 

Bijna anderhalf jaar zit Gea Akkerman-

Wielinga nu op het wethouderspluche van 

de gemeente Súdwest-Fryslân. En wat be-

langrijker is, is dat het enige vrouwelijke 

collegelid haar senang voelt in het be-

stuurscentrum van de nieuwe megage-

meente. 

©In het bedrijfsleven kom je het niet tegen 

dat je van vijf bedrijven samengaat naar één 

bedrijf en dat binnen anderhalf jaar organisa-

torisch op de rails zet,· kijkt Akkerman trots 

maar ook dankbaar terug op deze periode. 

Tegelijkertijd voelt zij ook de grote verant-

woordelijkheid die op haar wethouderlijke 

schouders rusten. Deze bestuurster is wars 

van retorisch geronk, kijkt liever de kat eerst 

even uit de boom. Een gesprek over het na-

gelnieuwe Boschplein, woningbouw en een 

blauw geverfde flat in de gemeente. 

Boschplein 

Verantwoordelijk voelde Akkerman zich toen 

bleek dat er aan het eind van de rit een mil-

joen te kort was in de begroting van het 

project Boschplein. Formeel moest de huidi-

ge wethouder deze financiële tegenvaller 

ook wel verantwoorden, maar het `foutje' 

was toch wel degelijk gemaakt onder verant-

woording van haar voorganger. Het zegt 

zoveel over Akkerman dat ze dat argument 

van tafel veegt. De wethouder. ©Ik baalde er 

verschrikkelijk van, dat het tekort er was. 

Hadden we het met zijn allen hier in Sneek 

zo goed neer gezet. De hele investering was 

gedekt, het hele project liep goed, de bouw 

is voorspoedig gegaan maar toch is op de 

een of andere manier die dekking niet struc-

tureel in de begroting terecht gekomen. 

Daar voelde ik mij verantwoordelijk voor en 

het is zonde dat het gebeurd is. Het was 

meteen wel een goede les voor mij en er is 

daarna intern ook veel gebeurd. Zo is het 

projectmanagement nog beter op poten 

gezet.· 

Ondertussen heeft wethouder Akkerman 

samen met burgemeester Hayo Apotheker 

op 8 februari de openingshandeling verricht 

van de winkels aan het Boschplein. Gea Ak-

kerman verbergt haar enthousiasme niet 

over het nieuwste visitekaartje van Sneek. 

©De prachtige winkels die hier een plek heb-

ben gekregen zitten op een unieke locatie. 

Daarboven wonen op een prachtig plekje, 

met uitzicht op de Waterpoort is een fantas-

tisch concept. Echter wat het helemaal af 

maakt is de ligging. Zo van de rijksweg af, 

`afslag centrum' nemen en binnen een mi-

nuut een overdekte parkeergarage inrijden. 

Vervolgens is het nog maar 100 meter lopen 

naar het stadscentrum. Daar moeten we nog 

veel meer bekendheid aan geven, het is vol-

gens mij uniek voor Nederland!· 

Woningbouw 

Dat de woningmarkt in een moeilijke situatie 

verkeerd en dat er een nieuwe herbezinning 

nodig is, ook in de nieuwe gemeente Súd-

west-Fryslân moge duidelijk zijn. Die nieuwe 

koers is door Akkerman cs vertaald in een 

concept woningbouwprogramma 2011-2016. 

Volgens de verantwoordelijke wethouder is 

het plan heel realistisch, waarbij vooral ge-

luisterd wordt naar de markt. Een voorbeeld 

van het juist anticiperen is Harinxmaland. 

Sinds april vorig jaar toen de bouw startte (Vervolg op pagina 3) 
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Thea Koster 
Lid Strategisch Beraad 

over 

Kiezen en Verbinden 
politieke visie vanuit het 

radicale midden 

©De Spylder·, Buorren 23 te Warns, 

Tel. 0514-682710  

Aanvang: 19.30 uur. 

Zaal open vanaf 19.15 uur 
(agenda: zie elders in dit blad) 

Nuchter, betrokken en zonder veel bombarie 

Wethouder Gea Akkerman in actie bij de opening van het Harinxmaland. 

(Vervolg op pagina 3) 
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zijn er tachtig woningen, waarvan 

39 huur en 41 koopwoningen, van 

de hand gegaan. Daarentegen is 

Houkepoort alleen nog maar bouw-

rijp gemaakt, maar is er nog geen 

woning verkocht. 

©We hebben inderdaad naar de markt geluis-

terd en die is niet meer zoals vijf jaar gele-

den was. De woningbouw gaat gewoon niet 

goed, er staan heel veel woningen leeg en 

uitbreidingplannen komen niet van de 

grond. Het ligt helemaal op zijn gat. De 

vraag is dan uiteraard hoe je dat weer enigs-

zins in goede banen kunt leiden.· 

©Aan marktwerking verander je als gemeen-

te niets, maar wij willen er als college wel 

sturing geven. Als je bijvoorbeeld gelijktijdig 

een nieuwbouwplan hebt in Waterstad en 

één op de locatie Furmerusflat, dan zal dat 

waarschijnlijk niet lukken omdat de banken 

zich houden aan de 70%. Hiermee bedoel ik 

dat een ontwikkelaar of corporatie mag gaan 

bouwen als 70% van de huizen ver-

kocht is. Als dat op twee plekken 

gebeurt en je vist in dezelfde vijver 

qua doelgroep dan haal je die 70% 

misschien niet zo snel. Misschien 

kun je daar een beetje sturing in 

geven door ze niet tegelijkertijd 

maar na elkaar beschikbaar te stel-

len. Voor zover wij dat kunnen want er zijn 

natuurlijk ook rechten. Bijvoorbeeld een 

bestemmingsplan dat al klaar ligt of een 

contract dat gesloten is om woningbouw te 

mogen realiseren. We willen dat in gezamen-

lijk overleg doen met de coöperaties en ont-

wikkelaars om die moeilijke puzzel met el-

kaar te maken.· 

Blauwe flat 

Een andere lastig vraagstuk dat onlangs op 

het bordje van wethouder Akkerman kwam, 

was de problematiek rondom het afbreken 

van de Blauwe Furmerusflat in de Noorder

hoek. De 26 huidige bewoners stuurden een 

brandbrief naar het gemeentebestuur en de 

raadsfracties waarin ze aandacht vragen 

voor de steeds nijpender wordende woning-

nood. De bewoners van de flat huren goed-

koop via Carex en zijn op de hoogte van de 

tijdelijke aard daarvan. In het gesprek dat 

Akkerman met de bewoners had is afgespro-

ken om samen met Accolade een uiterste 

datum voor sloop vast te stellen. Dit zou dan 

niet in mei maar bijvoorbeeld juni of juli zijn. 

Verder attendeerde de wethouder de flatbe-

woners op het Sociaal Team van de gemeen-

te Súdwest-Fryslċn. ©Misschien hadden de 

bewoners gehoopt dat ik met ander nieuws 

zou komen, maar ik kom niet met loze belof-

ten·, zo eindigt Akkerman het gesprek. Het 

is illustratief voor haar manier van werken. 

Nuchter, betrokken maar zonder veel bom-

barie. Gea Akkerman voelt zich thuis op het 

wethouderspluche. 

Henk van der Veer 
(eerder verschenen in Ondernemend Sğdwest-FryslČn) 

(Vervolg van pagina 1) 

Het CDA is constant in beweging. Er wordt 

hard gewerkt aan de vernieuwing van de 

partij. Daarbij zijn actieve CDA'ers binnen 

onze afdeling van onschatbare waarde. Dat 

blijkt ook elke keer weer wanneer een be-

roep op de partij en onze afdeling wordt 

gedaan. Op dit moment wordt hard ge-

werkt onze partij weer op koers te krijgen. 

Gelukkig zijn wij nu echt op koers naar een 

nieuwe koers!!! 

Kiezen en verbinden van het Strategisch 

Beraad is daar een duidelijk voorbeeld van. 

Ook mogen wij als afdeling meedenken om 

de provinciale organisatiestructuur te 

verbeteren en te vernieuwen. En dan ook 

nog onze eigen afdeling Súdwest-Fryslân. De 

bestuurlijke inrichting krijgt gestalte en de 

taken van de algemene bestuursleden 

worden vastgelegd. Daarnaast ontwikkelt 

het bestuur beleid ten aanzien van de 

voortgangs- en functioneringsgesprekken 

met de fractieleden en wethouders. Wij 

hopen die gesprekken in april 2012 te 

houden. 

Het bestuur is zeer ingenomen met de 

fractie, zoals die zich op dit moment 

profileert en het CDA-gedachtengoed 

uitdraagt. Ook de beide wethouders, Gea 

Akkerman en Maarten Offinga, doen het 

uitstekend en werken hard aan hun 

bestuurlijke uitgangspunten en het 

coalitieprogramma. 

Het is van groot belang om gezamenlijk, 

doelgericht en collegiaal te staan voor ons 

CDA. De verhouding tussen afdelingsbestuur, 

fractie en wethouders is natuurlijkerwijs een 

licht spanningsveld. Men heeft immers een 

controlerende verantwoordelijkheid ten 

opzichte van elkaar. De fractie controleert de 

wethouders, het bestuur de fractie, maar de 

fractie en de wethouders moeten ook het 

bestuur ©scherp· houden. Hoofdregel en 

uitgangspunt blijft:  de fractie is 

verantwoordelijk voor het te voeren politiek 

beleid, maar het bestuur weer voor het 

verkiezingsprogramma en de kandidatenlijst. 

Als dat allemaal in harmonie plaats kan 

vinden, is dit voor onze afdeling en het CDA 

de opmaat voor goede en vruchtbare jaren 

naar de verkiezingen van 2014 toe. 

Het is al even genoemd. Alle 

afdelingsbesturen in Fryslan zijn uitgenodigd 

om mee te denken over de vernieuwing van 

de organisatiestructuur van het Friese CDA. 

Hoe kunnen we dichter bij de mensen 

komen? Hoe komen wij er achter wat onze 

leden en kiezers bezighoudt? En hoe kunnen 

wij de leden en kiezers perspectief bieden? 

Hoe zorgen wij er voor dat de geluiden van 

hen doorklinken bij raad, de Staten en de 

Tweede Kamer? Hoe kunnen wij de structuur 

van onze afdelingen en provinciale afdeling 

verbeteren? Binnenkort hoort u hierover 

meer! 

Zaterdag 21 januari 2012 was een bijzonder 

dag voor onze partij. Het Strategisch Beraad 

van voorzitter Aart-Jan de Geus presenteerde 

toen het rapport ©Kiezen en verbinden  ̄

politieke visie vanuit het radicale midden·. 

Het woord is nu aan ons. U leest elders in dit 

CDA-Nieuws hier meer over. Tijdens de Alge-

mene Ledenvergadering op 10 april gaan wij 

na de pauze onder leiding van Thea Koster, 

lid van het Strategisch Beroep en wethouder 

gemeente Leeuwarden, daarover 

discussiëren. Ik hoop op open gesprekken en 

een levendig discussie! 

Jelle Brouwer 

Voorzitter 

CDA Súdwest-Fryslân 

 

Samen werken aan een sterker CDA! 
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Het ijs en de sneeuw waar velen plezier aan 

hebben beleefd is verdwenen en we maken 

ons op om naar het voorjaar te gaan. Als 

fractie hebben we nu één jaar politiek werk 

erop te zitten. Daarmee is ook een jaar ge-

meente Súdwest-Fryslân een feit. Een jaar 

dat in het teken stond van opbouw, elkaar 

leren kennen vanuit de verschillende 

©oude· gemeenten, harmonisatie van be-

leid en zorgen dat we als fractie uitvoering 

geven aan het verkiezingsprogramma en 

het coalitieakkoord. Ook een jaar waarin 

onze burgemeester Hayo Apotheker geen 

waarnemer meer is maar is aangesteld als 

de eerste burgemeester van deze mooie 

©nieuwe ©gemeente. 

In het kort licht ik een aantal onderwerpen 

toe die wij als CDA-fractie het komende jaar 

gaan behandelen. 

Verordening Winkeltijden 

Een verordening die meer recht zal doen aan 

het toeristisch gebied van onze gemeente. 

Inhoudelijk betekent dit dat winkels gedu-

rende een bepaalde tijd in de zomer op de 

zondagmiddag geopend mogen zijn. Althans, 

dat is het voorstel van het college van burge-

meester en wethouders. Daarnaast willen zij 

de mogelijkheid bieden aan een aantal ste-

den om gedurende het gehele jaar op de 

zondagmiddag open te zijn. Het college wil 

op deze wijze meer recht doen aan de wens 

van de ondernemers om de toeristische func-

tie van Súdwest-Fryslân meer te onderstre-

pen en te ondersteunen. De CDA-fractie on-

derkent die wens, mede gelet op de econo-

mische recessie, waarin ondernemers het 

moeilijk hebben en de arbeidsmarkt het 

zwaar te verduren heeft. Toch willen we ons 

Christen zijn hierin niet laten verdwijnen en 

vinden we het belangrijk dat de kerkgang 

kan worden gewaarborgd. Dit onderwerp dat 

menigeen raakt, zal in het voorjaar bespro-

ken worden in de raad. Of je nu ondernemer 

bent, inwoner, recreant of vanuit een chris-

telijke opvatting de zondagsrust wilt respec-

teren, het zal de nodige discussie vergen. 

Bezuinigingen 

Belangrijk voor onze gemeente is een huis-

houdboekje die financieel gezien op orde is. 

Niet alleen op de korte termijn, maar ook op 

de lange termijn. Het is niet gemakkelijk om 

dit te realiseren in deze economische tijden 

en waarin de landelijke politiek ook de broek-

riem moet gaan aanhalen. 

Dit betekent voor de raad dat zij in het voor-

jaar beslissingen moet nemen waarop en in 

welke mate de bezuinigingen voor de ge-

meente moeten worden gerealiseerd. Hierin 

is de oproep vanuit het college geweest om 

dit niet alleen met de raad te doen maar 

daarin ook onze inwoners en het maatschap-

pelijk middenveld te betrekken. Gezamenlijk 

zijn we verantwoordelijk om de juiste keuzes 

hierin te maken. 

Dit zal geen gemakkelijke opgave te zijn. 

Immers bezuinigingen kunnen onze inwo-

ners direct raken in hun portemonnee. Maar 

ook faciliteiten waarin versobering moet 

optreden of waarin we keuzes moeten ma-

ken in de verstrekking van subsidies. Belang-

rijk is dat vanuit een sociaal oogpunt de 

mens in al haar levensbehoeften hierin cen-

traal moet staan. We hopen samen met u als 

leden te kunnen discussiëren over waar en 

hoe bezuinigd moet gaan worden. Alle me-

ningen hierover zijn welkom voor de CDA-

fractie. Uiteindelijk moeten we rechtvaardi-

ge beslissingen kunnen nemen. 

Jongerencentrum Bolsward 

Over dit onderwerp is al heel wat afgespro-

ken. Laten we voorop stellen als CDA-fractie, 

dat we het belangrijk vinden dat er voor de 

jeugd een juiste plek is en dat de jeugd zich 

in onze gemeente veilig voelt en gehoord 

voelt. De raad van de voormalige gemeente 

Bolsward heeft destijds een besluit genomen 

om de jeugd tussen de 10 en de 16 jaar een 

gelegenheid te bieden in het gebouw de 

Vleeskeuring. Belangrijk in de realisatie is, 

dat het college gaat luisteren naar de in-

breng van de direct betrokken bewoners. In 

ieder geval heeft de CDA-fractie aangegeven 

richting de wethouder, dat zij aan de navol-

gende punten veel belang hecht: 

- In de uitwerking van het plan worden de 

bezwaren van de omwonenden meegeno-

men. 

- Het college gaat met de omwonenden in 

gesprek en maakt afspraken om overlast 

te voorkomen. 

- De buurt ervaart geen overlast en jonge-

ren blijven niet buiten hangen na slui-

tingstijd. 

- Er worden afspraken gemaakt over het 

handhaven. 

- Er worden afspraken gemaakt over het 

toezicht van Timpaan. 

- Timpaan kan met de beschikbare uren 

het toezicht garanderen. 

De wethouder heeft toegezegd om de ge-

noemde punten mee te nemen in de uitwer-

king van het verdere plan. 

Openbaarheid informerende bijeen-

komst voor Raad- en Commissieleden 

In de afgelopen raadsvergadering heeft het 

CDA samen met GroenLinks een motie inge-

diend om de opiniërende vergaderingen voor 

raad- en commissieleden openbaar te laten 

Vanuit de fractie 

De Vleeskeuring onder het stadhuis van Bolsward waarin een jongerencentrum moet komen. 
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zijn. Deze motie zou echter overbodig moeten zijn want de grondhou-

ding van de raad en het bestuur zou moeten zijn, dat zij open, trans-

parant en duidelijk zijn. 

- Open: we hebben niets te verbergen. 

- Transparant: dat de inwoner weet waarmee we als openbaar 

bestuur bezig zijn en hier ook deelgenoot van kan zijn. 

- Duidelijk: dat het voor de inwoners geen verrassing is welke koers 

er gevaren wordt. 

Het gaat om de opiniërende en informerende bijeenkomsten, waarbij 

een ieder mee kan luisteren. Het is aan de commissie- en of raadsle-

den om zich te mengen in een discussie. In bijzondere gevallen kan 

worden besloten tot een besloten bijeenkomst wanneer de aard en/

of vertrouwelijkheid van het onderwerp dit vereist. Op deze wijze 

komen we meer tot openheid van het openbaar bestuur en hebben 

inwoners de mogelijkheid om meer betrokken te raken bij het politie-

ke werk. 

Tot slot 

Beste mensen, een nieuw jaar staat voor ons open, een jaar waarin 

we de belangen van onze gemeente, ideeën van individuele inwo-

ners en onze christelijke grondbeginselen willen samensmeden in 

ons politieke werk. Laten we elkaar vooral opzoeken en ondersteu-

nen, want wij hebben u nodig om ons werk in de politiek tot een 

goed einde te brengen. Wij zijn aanspreekbaar op ons doen en laten. 

U kunt ons altijd benaderen als fractie (fractie@cda-swf.nl) of als 

individueel lid van de fractie (zie achterzijde van dit CDA-Nieuws). 

Hierbij wil ik u oproepen om onze ledenvergaderingen massaal te 

bezoeken, zodat niet alleen wij als CDA-fractie, maar ook het bestuur 

zich gesteund voelt door u als CDA'er. 

Hans Visser, 

Fractievoorzitter 

Petra van den Akker 
Vanuit de communicatiecommissie kwam de vraag of ik wat over 

mezelf wil vertellen. Natuurlijk wil ik dat! Mijn naam is Petra van 

den Akker, ik ben 33 jaar en getrouwd met Sicco de Vries. Op 5 

september 2011 is onze prachtige zoon Kees geboren! We wonen 

aan de rand van Sneek, in de wijk Duinterpen. Ik ben als 

mondhygiëniste werkzaam in de tandartsenpraktijk Kraan & 

Partners. 

Politiek heeft mij van jongs af aan geïnteresseerd en via mijn 

oom, Rein van den Akker, ben ik lid geworden van het CDJA. De 

interesse heeft op een gegeven moment een tijdje op een laag 

pitje gestaan. Tot ik werd gebeld door Sietske van der Kooy. Dat 

telefoontje heeft er uiteindelijk toe geleid dat ik in 2006 als raads-

lid werd gekozen in de gemeenteraad van Sneek. Dit was een 

goede en leerzame tijd. Samen met het raadslid Jan Bons, zat ik 

voor het CDA in de commissie Onderwijs en Welzijn. We hebben 

ons onder andere bezig gehouden met de invoering van de WMO 

(Wet maatschappelijke ondersteuning), minimaregelingen, het 

nieuwe Theater, jeugdwerkeloosheid en vroegtijdige schoolverla-

ters. 

In november 2010 werd ik met voorkeurstemmen gekozen in de 

raad van de fusie gemeente Sûdwest-Fryslân. Samen met de CDA-

raadsleden Pieter Greidanus en Uilkje Attema ben ik lid van de 

commissie Boarger en Mienskip. In de commissie houd ik mij voor-

namelijk bezig met het onderwerp werk en inkomen. Op dit mo-

ment is er veel te doen over de Wet werken naar vermogen 

(Wwnv). De voorgenomen invoeringsdatum van deze wet is 1 

januari 2013. Deze wet vervangt straks de Wet werk en bijstand 

(WWB) en heeft gevolgen voor de Wet sociale werkvoorziening 

(WSW) en de Wet Wajong. De nieuwe wet bestaat uit ĐĐn regeling 

voor de onderkant van de arbeidsmarkt. Voor het uitvoeren van 

de nieuwe wet krijgen de gemeenten een budget dat bijna twee 

miljard euro lager ligt dan nu. De Wwnv heeft ook gevolgen voor 

de beschikbare budgetten voor re-integratie, inburgering en vol-

wasseneneducatie. De gemeente(raad) staat met deze nieuwe 

wet voor een grote uitdaging en een lastig karwei, mede door de 

financiële crisis (die weer invloed heeft op de arbeidsmarkt), om 

de wet op een sociale manier uit te kunnen voeren. 

Doordat het Rijk steeds meer taken bij de gemeenten legt wordt 

het werk van raadslid steeds complexer. Zeker nu de gemeente 

uit ruim 80.000 inwoners bestaat! Dit was voor mij de reden om, 

in 2010, te beginnen met de studie bestuurskunde/overheids-

management aan de Thorbecke Academie. Tot aan de zomer van 

dit jaar volg ik de laatste colle-

ges en na de zomer begin ik met 

afstuderen. Het onderwerp van 

mijn afstudeer scriptie zal te 

maken hebben met krimp en 

leefbaarheid in de gemeente 

Súdwest-Fryslân. 

Het raadslidmaatschap is een 

prachtige functie die ik met veel 

plezier voor het CDA uitvoer! 

Petra van den Akker, 

CDA-fractielid 



 6 

Oosterdijk 2 - Sneek - 0515-412720 

www.drogisterijmeindersma.nl 

nfo@drogisterijmeindersma.nl 


